
اخبار كشور

درمکتب امام

شمااصلاحبشوید؛ملتاصلاحمیشود
دانشگاه  پیوند خودش را با فیضیه محکم کند. و فیضیه محکم کند پیوستگی 

خودش را به دانشگاه. شما دو قشری هستید که اگر اصلاح بشوید، اصلاح می شود 

ملت ها. و اگر خدای نخواسته شما اصلاح نشوید، یا منزوی بشوید، مملکت تان و 

کسانی که می توانند در مملکت کاری بکنند منزوی خواهند شد، و قدرت هایی که 

منافع خودشــان را از دســت داده اند به میدان می آیند و یک حکومت وجیه الملّه 

می آورند روی کار، و آن حکومت وجیه الملّه تمام چیزهای ما را به باد فنا خواهد داد!
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مگر چند ماه از ریاست جمهوری روحانی می گذردکه 
انتظار حل مشکلات را دارید؟!

صفحه10
چهارشنبه۲۹آذر1۳۹۶

اولربیعالثانی1۴۳۹-شماره۲1۷۹۷

سرویسسیاسی-
حســین مرعشی عضو شــورای مرکزی کارگزاران سازندگی در گفت و گو با روزنامه زنجیره ای شرق ضمن 
حمایت شدید از دولت و شخص رئیس جمهور تصریح کرد روحانی هم یادش برود رئیس جمهور خوبی است 

ما یادمان نمی رود!
شــرق در ابتدای این گزارش آورده اســت: قرار بود درباره »پشــیمان« بودن یا نبودن از رأی دادن به 
روحانی با او صحبت کنیم. زبانش معمولا به شوخی باز است و گاهی جدی هایی را در بین همین شوخی ها 
مطــرح می کند. آنجا که می گوید: »حتی اگر آقای روحانــی آلزایمر بگیرد و همه اینها را یادش برود، ما 
یادمان نمی رود که آقای روحانی از آقای جلیلی بهتر است، روحانی از آقای رئیسی بهتر است«. سیدحسین 
 مرعشی، عضو شورای مرکزی کارگزاران، یکپارچه دفاع بود و من سعی داشتم تا نقدهای وارد به روحانی را 

مطرح کنم.«
جالب آنکه مرعشی در پاسخ به سؤال شرق که چه کسی مشکلات کشور را بایستی حل کند می گوید: »ما 

خودمان دولتی را روی کار آورده ایم، مگر چند ماه از استقرار دولت گذشته است؟«
گویی مرعشی یادش رفته و یا نمی خواهد متوجه شود که امروز نزدیک 5 سال است که روحانی عهده دار 
ریاست قوه مجریه بوده و دیگر نمی توان با گفتن این جمله که تنها چند ماه است که دولت را به دست گرفته ایم 

و زمان لازم است حل مشکلات را به آینده محول کرد!
از ســوی دیگر مرعشــی در جای دیگری از این گفت و گو با فراموشی حمایت های خود در این مصاحبه از 
عملکرد دولت می گوید: » مردم چهار سال را با رکود سپری کردند. در سیاست داخلی اتفاقی نیفتاده، آن هم 
با این توجیه که من ویرانه تحویل گرفتم. در چهار ســال دوم هر قدر هم که آثار ویرانه ها باقی مانده باشــد، 

مردم دیگر نمی پذیرند.«
فارغ از اینکه دفاع افرادی چون مرعشــی که عضو مرکزی حزب کارگزاران ســازندگی به عنوان یکی از 
تشکل هایی که سهم عمده ای در کابینه و هیئت دولت دارد از روحانی طبیعی است سخن وی مبنی بر اینکه 

حتی روحانی یادش رفته باشد و دچار فراموشی شود ما یادمان نرفته است یادآور یک طنز جالب است!
به یکی از مریدان فردی که داعیه پیامبری و اعجاز او را داشت گفتند او خود می گوید من معجزه ندارم، 
پیامبر نیستم و کاری نمی توانم انجام دهم، این فرد گفت »مراد ما پیر شده و حافظه اش را از دست داده است، 

او معجزه دارد و اگر هم خود قبول نکند ما به اعجاز او ایمان داریم!«

روحانی هم تنش زدایی کرد، هم تورم را کنترل کرد!
روزنامه آرمان در مطلبی نوشــت: »روحانی در دور اول ریاســت جمهوری اش شــعار اصلی را تلاش برای 
تنش زدایی در سیاست خارجی قرار داد که به آن عمل کرد. وعده کنترل در تورم و توقف رشد منفی اقتصاد 

را داد که به آن  جامه عمل پوشانید.«
مقامات ارشد دولت از برجام به عنوان یکی از مصادیق اصلی تنش زدایی با جهان نام می برند. این در حالی 
است که برخلاف تصور غلط دولتمردان، برجام نه تنها منجر به تنش زدایی نشد، بلکه آغاز زنجیره ای از چالش های 

طراحی شده توسط دشمن در قبال نفوذ منطقه ای و قدرت نظامی و اقتدار ایران بود.
در ماه های اخیر مقامات کشورهای اروپایی عضو 1+5 بارها با لحنی گستاخانه درخصوص توان موشکی و 
قدرت منطقه ای ایران موضع گیری کرده اند. علاوه  بر این پس از امضای برجام سطح خصومت عربستان علیه 
ایران بالا رفت و از ســوی دیگر دولت ایران با مســامحه با اعمال ضدایرانی ســعودی ها رفتار کرد که در چند 
مرحله با راه اندازی جنگ نفت علیه کشورمان و توهین و اتهام پراکنی به مقامات ایرانی همراه بود و بعد از آن 

به تهییج کشورهای میکروسکوپی از جمله کومور و جیبوتی برای قطع رابطه با ایران انجامید.
علاوه  بر این، در چهار سال دولت یازدهم، آمارهایی درخصوص تورم و  اشتغال از سوی دولت منتشر شد 
که متاسفانه از حیث محتوا با زندگی آحاد جامعه نسبت درستی نداشت و یا از نظر زمان و نحوه انتشار، دارای 
شائبه سیاسی کاری بود. رکود گسترده ای که طی سال های اخیر اقتصاد کشور را درگیر خود کرده، هر چند 
کاهش تورم را به دلیل افت قابل توجه تقاضا به دنبال داشته، ولی از جانب دیگر کسب و کارها را کسادتر کرده 

و موجب افت محسوس درآمدها شده و خانواده ها را با مشکلات معیشتی مواجه کرده است.
روزنامه حامی دولت قانون- شــهریور 96- در مطلبی نوشــته بود: »در اقتصادی که وضعیت کسب و کار 
نامناســب است و رشد تشکیل ســرمایه ثابت ناخالص در سال 95 منفی بوده و بخش های کلیدی و پیشران 
اقتصاد ایران همچون بخش مسکن در رکود کامل قرار دارند، ایجاد 6۰۰ هزار شغل خالص علامت سؤال دارد... 
با توجه به افزایش بیش از ۳۰-۴۰ درصدی اجاره بها در سال گذشته به ویژه در کلانشهرها و با عنایت به اینکه 
بخش مســکن حدود ۳۰ درصد وزن و اهمیت را در ســبد مصرفی خانوارها و محاسبه شاخص نهایی تورم در 

برمی گیرد، بنابراین تورم تک رقمی در سال گذشته نیز جای پرسش دارد«.

کاسبان آلودگی هوا 
روزنامه بهار در گزارشی به بحران آلودگی هوا در تهران و سایر کلان شهر های کشور پرداخت و نوشت: »تا 
چندی پیش هر وقت حرفی از آلودگی هوا مي شد پای بنزین پتروشیمی به میان مي آمد و مسئولان ذی ربط 
همه مشــکلات مربوط به آلودگی هوا را به بنزین هاي پتروشــیمی نسبت مي دادند. در دولت دهم وقتی بحث 
خودکفایی و تولید بنزین در واحد های پتروشیمی مطرح شد، مسئولان مختلفی که در حال حاضر یا در دولت 
قبل در پست هاي اجرایی حضور دارند دلیل معضل قدیمی آلودگی تهران را بنزین های تولیدی در پتروشیمی ها 
عنوان کردند و به طوری که مي توان گفت بنزین پتروشیمی را دلیل مطلق برای آلودگی هوا برشمردند. با همه 
این تفاسیر و بعد از هیاهو هاي چند سال گذشته در رابطه با بنزین پتروشیمی، امروز نکته قابل تامل این است 
که چرا اکنون که بنزین وارداتی شــده، آلودگی هوا علاوه  بر تهران و کلان شهرها، به شهری مانند عجب شیر 

هم کشیده شده است؟!«
گفتنی اســت در طی سال های ابتدایی آغاز به کار دولت یازدهم، جریان خاصی)معصومه ابتکار رئیس 
سازمان حفاظت از محیط زیست( با فضاسازی های منتقدانه نسبت به وجود بنزین تولیدی پتروشیمی ها در 
سبد مصرف سوخت کشور، حذف بنزین پتروشیمی ها و توجیه واردات بنزین را کلید زدند. اما با گذشت 5 
سال به رغم اینکه مسئولان وزارت نفت، اذعان دارند که بنزین ارائه شده در بسیاری از کلانشهرها از جمله 
اراک، اصفهان، تهران بنزین وارادتی یورو ۴ و یورو 5 است، اما کمترین تاثیری در کاهش آلودگی هوا طی 

سال های اخیر نداشته است.
اوایل سال جاری یکی از نمایندگان ادوار مجلس با تاکید بر اینکه جریانی وجود دارد که از سبد آلودگی هوا 
جیب خود را پر می کند، تصریح کرد: »نگاه این جریان به محیط زیست، یک نگاه اقتصادی است و این گروه به 
منافع اقتصادی هنگفتی دست پیدا کرده و با سلامت مردم بازی می کنند. متاسفانه بسیاری از مجموعه  هایی 
که مسئول رفع و یا مشخص کردن میزان آلودگی  هوا هستند، با واسطه یا بی واسطه با بعضی از واردکنندگان 
بنزین ارتباط دارند و اســناد دقیقی وجود دارد که نشــان می  دهد در رابطه با واردات بنزین، یک ســری افراد 
مرتبط با برخی سازمان ها نقش داشته اند؛ این ها همان کاسبان تحریمی هستند که دولت شعار آن را می داد.«

بیفتک ایتالیایی و آروغ پرولتاریایی!
روزنامه اعتماد در شماره دیروز خود مصاحبه ای را با یکی از مدعیان اصلاح طلبی انجام داده است. 

وی در بخشــی از این مصاحبه در پاســخ به این سؤال که »آیا نقدي به عملکرد اصلاح طلبان درون قدرت 
دارید؟« گفته است: »به اصلاح طلبان در درون قدرت و حتي در بیرون قدرت، به خصوص در مسئله مبارزه با 
فساد نقد دارم. اصلاحات باید پرچمدار مبارزه با فساد باشد و اجازه ندهد که نه اصلاح طلبان و نه موتلفان و نه 
مخالفانش از موقعیت خود و از بیت المال به نفع خویش سوءاســتفاده کنند. ما در این زمینه کم کار کرده ایم 
و این انتقاد به ما وارد است. از سوي دیگر در جهت مبارزه با فقر و کاهش شکاف هاي طبقاتي که روز به روز 

بیشتر و نگران کننده تر مي شود، عکس العمل ما چندان قاطع و روشن نبوده است.«
این در حالی است که اصلاح طلبان درون حکومت در فقره هایی مانند حقوق های نجومی جانب نجومی بگیران 
را گرفتند و به رسانه های منتقد این ماجرا نظیر کیهان تاختند. ضمن آنکه فساد بی سابقه در صندوق ذخیره 
فرهنگیان که بالغ بر 15میلیارد ریال است در دوره ای که دولت تدبیر و امید در راس کار بود شکل گرفت و در 
حالی این اختلاس رخ داد که شهاب الدین غندالی یکی از پدرخوانده های اصلاح طلبان که در دوره اصلاحات 

پست و مقام گرفته بود در راس این صندوق قرار داشت. 
اما در مورد تاج زاده که در این مصاحبه عدم مقابله با فساد را نقطه ضعف اصلاح طلبان عنوان می کند باید 
گفت مصطفی مهذب معاون مالی و اداری وزارت ارشــاد در دولت اصلاحات در مصاحبه ای می گوید: »یکی از 
مشکلاتی که من در وزارت ارشاد داشتم مسئله ارز بود. ارز نهادهایی مانند تبلیغات اسلامی، روزنامه  ها، سازمان 
تبلیغات و... همه دســت من بود یعنی به  وســیله معاونت مالی و اداری وزارت ارشاد طبق یک برنامه ریزی در 
شــورای معاونین تصمیم می گرفتیم و تقسیم می  شــد. چند نفر از معاونان و نزدیکان خاتمی بودند که واقعاً 
با انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی آمیخته نبودند. انوار معاون سینمایی، سیدمحمدعلی  ابطحی، فیض الله 
عرب سرخی، مصطفی تاج  زاده، محسن آرمین و...، برخی از این افراد برای مأموریت به خارج از کشور می رفتند 
که دکترا بگیرند. برای مثال برای بورسیه می رفتند فرانسه و یک رستورانی آنجا بود به  نام »خانه ایران«، آنجا 
می رفتنــد و می خوردند و ریخت وپاش می  کردند و می آمدند، مدرک دکترا را هم یا می گرفتند یا نمی گرفتند 

اما پول مأموریت شان را حتماً می  گرفتند، تاج زاده هم یکی از این ها بود.«
وی در ادامه گفته بود: »تاج  زاده تقریباً نورچشمی ایشان ]رئیس  دولت اصلاحات[ بود و از هر جهت از 7 
دولت آزاد بود. به  قول معروف، کسی از او حساب و کتاب نمی  کرد، هرجا می خواست می رفت، وضعیت خاص 

خودش را داشت. ابطحی هم به  طور کلی اوضاعش همین گونه بود، معاونان دیگر هم تقریباً همین طور.«

خیز دولت به سمت گردابی متلاطم
روزنامه مردمســالاری در یادداشــتی با  اشاره به به بودجه ســال 97 تصریح کرده است: »حتي اگر دولت 
افزایش حجم بودجه را ناشــي از تورم بداند باز هم قابل قبول نیست. چرا که در وضعیت فعلي اعمال افزایش 
بیشــتر از ده درصدي بودجه و تامین منابع آن توسط مردم می تواند تورم بالایی را در سبد معیشت خانوارها 

ایجاد کند که بس ناگوار و خطر ناک است.«
این نوشــتار ســپس می افزاید: »دولت باید به صورت شــفاف توضیح دهد چه اتفاقاتي در بودجه رخ داده 
که با توجه به افزایش رقم بودجه )صرف نظر از نرخ محاســباتي دلار و ســهم صندوق توســعه ملي ( میزان 
بودجه عمراني یا برخي موارد ضروري کاهش یافته اســت ... آنچه از تکاپوي بودجه اي دولت به نظر می رســد 
خیز عجیب و غیر قابل وصف آن به ســمت گردابي متلاطم اســت که امیدوارم جامعه را رهنمون سرنوشتي 
نامعلوم نسازد و در همین جا از دولت محترم و نمایندگان مجلس خواهش دارم نظر به حساست هاي موجود 
 در جامعه نســبت به بررســي نوع و میزان تخصیص بودجه در ردیف و ســطوح مختلف دقت نظر بیشــتري 

اعمال نمایند.«

سرلشکرباقریدرهمایشفرماندهانآجا:
درایتارتشمانعازایجادشکاف
درمیاننیروهایمسلحشدهاست

رئیسستادنیروهایمسلحدرهمایش»ارتشانقلابی«گفتکه
دشمنانانقلابازهرفرصتیبرایایجادشکافبیننیروهایمسلح
استفادهمیکندامانیروهایمسلحوارتشسرافرازجمهوریاسلامی

ایرانبادرایتوتدبیرخودمانعاینشکافشدهاند.
همایش سراسری فرماندهان ارتش جمهوری اسلامی ایران با عنوان ارتش 
انقلابــی، دیروز با حضور  سرلشــکر محمد باقری، رئیس  ســتادکل نیروهای 
مسلح آغاز شد. این همایش با عنوان »ارتش انقلابی« به مدت دو روز در مرکز 

همایش های کوثر سازمان عقیدتی سیاسی ارتش برگزار می شود.
سرلشکر محمد باقری رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح در همایش فرماندهان 
ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: سیاست ستاد کل نیروهای مسلح تقویت 

ارتش جمهوری اسلامی ایران است.
وی با قدردانی از حضور به موقع، مفید و موثر ارتش در جریان زلزله اخیر 
کرمانشاه گفت: اگر در این زلزله کمک نیروهای مسلح نبود مطمئنا آلام بیشتری 

به مردم منطقه کرمانشاه وارد می آمد. 
سرلشکر باقری در ادامه افزود: دشمنان انقلاب اسلامی از هر فرصتی برای 
ایجاد شــکاف بین نیروهای مسلح استفاده می کند اما نیروهای مسلح و ارتش 
سرافراز جمهوری اسلامی ایران با درایت و تدبیر خود مانع این شکاف شده اند 

به نحوی که در اوج وحدت و همدلی قرار دارند.
وی افزود: انتخاب شــعار »ارتش انقلابی« برای همایش فرماندهان عالی 
رتبه ارتش انتخاب بســیار درســت و بجایی است که نشان از هوش و تدبیر 
ارتش در این برهه از زمان و نیز توجه به خواســت فرماندهی معظم کل قوا 

در این زمینه دارد.
رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح وظیفه و ماموریت نیروهای مسلح را ارتقای 
سطح بازدارندگی دانست و افزود: بازدارندگی نیروهای مسلح پاسخگوی طرح ها 
و نقشــه های دشمنان است و الحمدلله امروز این بازدارندگی در حد مناسب و 
مطلوب موجود اســت و به همین دلیل دشمن به این نتیجه رسیده که امکان 

حمله به کشور ما را ندارد. 
سرلشــکر باقری در ادامه، ابداع روش هــای انقلابی و جهادی در مقابله با 
دشمنان را بسیار مهم دانست و گفت: انتظار فرماندهی معظم کل قوا از ارتش 
و سایر نیروهای مســلح، به کارگیری روش های انقلابی در ارتقای توان دفاعی 
می باشد چرا که این روش باعث ارتقای توان رزمی و هم افزایی همه جانبه شده 
و کشــور را در شرایط حاد منطقه از شــر دشمنان محفوظ داشته و یأس و نا 

امیدی را از بین می برد.
وی در پایان آموزش، پژوهش، ایستادگی در مقابل هجمه فرهنگی دشمنان، 
توجه به گنج بی پایان نیروهای وظیفه و مهارتمند نمودن آنان و بصیرت افزایی 
را از عوامل مهم در موفقیت نیروهای مســلح دانست و ضمن تقدیر از رویکرد 
انقلابی و تحولی ارتش جمهوری اســلامی ایران اظهار امیدواری کرد آمادگی 

نیروهای مسلح به سطح عالی تری ارتقا یابد.
همچنین، دریادار حبیب الله ســیاری معــاون هماهنگ کننده ارتش صبح 
دیروز در همایش سراسری فرماندهان آجا با درود بر بنیان گذار انقلاب اسلامی 
و تقدیر و تشکر از حضور فرماندهان حاضر در همایش به ویژه سردار سرلشکر 
باقری ریاســت  ســتاد کل نیروهای مســلح گفت: با توکل به خداوند بزرگ 
در اجرای تدابیر فرماندهی محترم کل ارتش, نخســتین همایش سراســری 

فرماندهان برگزار می شود.
رئیس  ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش به تبیین تدابیر فرماندهی 
معظــم کل قوا در موضوع ارتقای توان رزمی برای رویارویی با تهدید به ویژه 
در وضعیت کنونی جهــان پرداخت و افزود: اهمیت تبیین تدابیر فرماندهی 
معظــم کل قوا در حکم انتصاب امیر فرماندهی محترم کل ارتش و نیز انجام 
هماهنگی لازم میان همه  فرماندهان در جهت اجرایی شــدن سیاست های 
قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا  و ســتاد کل نیروهای مســلح از نکات مهم در 

برگزاری این همایش می باشد.

رئیسمجلسشــورایاســلامیگفت:
برداشت200میلیوندلاریازصندوقتوسعه
ملیبرایکمکبهزلزلهزدگاندرنشســت
سرانقوامطرحشدورهبرمعظمانقلاباذن

انجامآنرادادند.
به گزارش فارس، علی لاریجانی رئیس مجلس 
شــورای اســلامی صبح دیروز در جریان بررسی 
برداشــت از صندوق توســعه ملی برای کمک به 
زلزله زدگان و در پاسخ به تذکر مصطفی کواکبیان 
نماینده تهران مبنی بر چرایی برداشت از صندوق 
توسعه ملی اظهار داشت: این دغدغه شما دغدغه 
درستی است یعنی صندوق توسعه ملی برای تولید 
کشــور است و منابع آن هم برای بخش خصوصی 
و غیردولتی برای مواردی که لازم اســت استفاده 

می شود.
وی افزود: اما باید گفته شود مسیری که طی 
شد این بود که نمایندگان در مجلس طرحی را برای 
کمک به زلزله ز دگان تهیه کردند و به بنده هم نشان 
دادند. من دیدم که منابعی که واقعی باشد و بتواند 
به زلزله زدگان کمک کند در آن خیلی وجود ندارد 

و برخی موارد آن عملیاتی نمی شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی بر همین اساس 
اضافه کرد: در جلسه سران قوا هم این موضوع مطرح 
شــد و ذکر کردیم که چنین مشکلی وجود دارد. 
دولت هم گفت من امکاناتی که داشتم همان هایی 
بود که ارائه کردم یعنی همان 2۰ یا ۳۰ میلیونی 
کــه وام دادند. از طرفی هم نمایندگان بنا بر اخبار 
واصله عنوان می کردند که زلزله زدگان با این وضع 

صاحب مسکن نمی شود.
وی ادامــه داد: به هر حال حادثه ای رخ داده 
و ما می توانیم از این صندوق توســعه ملی برای 
چنین حوادثی اســتفاده کنیم لذا با مقام معظم 
رهبری پس از نشســت سران قوا طرح موضوع 
شــد که چنین مســئله ای وجود دارد و اگر ما 
بخواهیم کمک بیشتری کنیم باید از این صندوق 
برداشت شــود. چرا که رهبر معظم انقلاب هم 
اصرار داشــتند در این طرح خانه ها ساخته شود 

لذا راهش این بود.
لاریجانی خاطرنشان کرد: مجلس نمی توانست 
به تنهایی در این زمینه تصمیم بگیرد چرا که همین 
مانعی که شــما گفتید در صندوق وجود داشــت 
بنابراین گفتیم اگر شما اذن دهید ما 2۰۰ میلیون 
دلار را در این قانون بیاوریم تا بتوانند منابع بیشتر 
بدهند تا زلزله زدگان زودتر صاحب مســکن شوند 
وگرنه اصل فرمایش شما درست است که برداشت 

از صندوق برای تولیدات داخل است.
افزایش70درصدیحقوقنمایندگان

تأییدهاوتکذیبها!
به دنبال انتشار خبرهایی مبنی بر اینکه »کمیته 
بودجه نویسی مجلس برای افزایش حقوق نمایندگان 
تا 1۰میلیون تومان در  ماه به توافق رسیده است« 
تعدادی از نماینــدگان در صحن علنی مجلس و 
همچنین در مصاحبه هایی اصل این خبر و گزارش 

را تکذیب و تعدادی نیز بر آن صحه گذاشتند!
بر اساس گزارشات منتشر شده »افزایش حقوق 
نماینــدگان از 5 میلیون و 8۰۰هزار تومان به 1۰ 
میلیون تومان تنها خبــر خوش این کمیته برای 
مجلسی ها نیست و قرار است هزینه دفاتر آنها نیز 

بنا به تورم 1۰تا 15درصد اضافه شود.«
علی لاریجانی رئیس مجلس شــورای اسلامی 
در جلســه علنی دیروز با تکذیــب خبر افزایش 
7۰ درصــدی حقوق نمایندگان مجلس در لایحه 
بودجه، گفت: کســانی که آن زمان پوپولیســم را 
تقبیح می کردند، امروز خودشان گرفتار پوپولیسم 

جدید نشوند.
لاریجانی در پاسخ به تذکر کاظم دلخوش نماینده 
صومعه سرا گفت: بنده این روزها در رسانه های مختلف 
اعــم از رادیو و تلویزیون فضایــی را می بینم مبنی 
بر اضطراب دربــاره افزایش قیمت بنزین و کاهش 
یارانه ها، در حالی که این موضوع درست نیست چرا 

که دولت صرفاً پیشنهادات خود را ارائه کرده است و 
نمایندگان باید آنها را بررسی کنند. 

وی بــا تأکید بــر اینکه نماینــدگان مجلس 
نخواهند گذاشــت که به حقوق مردم تعدی شود، 
تصریح کرد: اینگونه نیســت که هر چه در لایحه 
آمده باشد، نمایندگان مجلس آن راتصویب کنند 
و من از رسانه ها می خواهم که بی جهت در کشور 
اضطراب ایجاد نکنند زیرا نمایندگان مردم مسائل 
کشور را در حد وسع مردم در نظر گرفته و براساس 

آن تصمیم خواهند کرد. 
لاریجانــی در بخش دیگری از ســخنان خود 
بــه افزایش حقوق نمایندگان نیز پرداخت و گفت 
: البته بگذریــم از اینکه کل بودجه مجلس مبلغ 
اندکی است، زیرا ما پرسنل زیادی نداریم و اینکه 
گفته می شود 7۰ درصد حقوق نمایندگان افزایش 
می یابد صددرصد کذب است و چنین چیزی وجود 

ندارد و باید حرف را از روی قاعده زد. 
وی با  اشــاره به اینکه در هیئت رئیسه بر روی 
کاهش بودجه مجلس بحث شده است، خاطرنشان 
کرد: دوستان هیئت رئیسه در این باره نظرات بنده 
را به خوبی می دانند و ما امسال بودجه کل مجلس 
را به دلیل مشــکلات مــردم کاهش دادیم و هیچ 

اضافه ای وجود ندارد. 
رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: با همان 
رشــدی که به همه کارکنان دولت داده می شود 
حقوق نمایندگان را هم بدهند و ما در این باره هیچ 
توقعی نداریم و حرفی هم نداریم حتی اگر بخواهند 
بودجه مجلس را کاهش دهند، ولی صحبت ما این 

است که حرف خلاف نزنند. 
وی بــا ذکر این نکته کــه نباید حرفی زد که 
ذهن ها مشــوش شود، عنوان داشــت: برادران و 
کسانی که آن زمان پوپولیسم را تقبیح می کردند، 
امروز خودشان گرفتار یک پوپولیسم جدید نشوند؛ 
این چه فضایی است که به وجود می آورند و سخنان 

خلاف واقع زده می شود؟ 
وی افزود: بودجه مجلس دو بخش اســت که 
شــامل حقوق و مزایای کارکنان و خدمات دیگر 
است؛ مثلًا مرکز پژوهش های مجلس و یا کتابخانه 
هزینه های اندکی دارنــد و بودجه ای به آنان داده 

می شود. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با  اشاره به اینکه 
این فضاسازی ها علیه مجلس صحیح و به مصلحت 
کشور نیست، گفت: ما از ابتدای سال عنوان داشتیم 
که کشور تنگناها و مشکلات بسیاری دارد و همه 
وقت مان را مصــروف آن می کنیم که چگونه این 
تنگناها را از میان برداریم و آبادانی کشور را توسعه 
دهیم و ایجاد اشــتغال کنیم، اما متأســفانه حرف 
خلافی زده می شــود و در شبکه ها انتقال می یابد 
که بودجه نماینــدگان مجلس 7۰ درصد افزایش 

خواهد یافت »خلاف اندر خلاف« است. 
متناسبباحقمان

حقوقمانافزایشنیافتهاست!
غلامرضا تاجگردون رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس شورای اسلامی نیز در تذکری اعلام 
کرد: »من به عنوان کســی که چند سال است در 
کمیسیون برنامه و بودجه هستم اعلام می کنم که 
هر سال از رئیس  و هیئت  رئیسه مجلس درخواست 
داریم تا اجازه دهند حقوق نمایندگان متناسب با 

آنچه که در قانون آمده اســت در اختیارشان قرار 
گیرد، اما دست کم در این پنج شش سال شخص 
آقــای لاریجانی مخالف افزایش حقوق نمایندگان 

مجلس متناسب با حق شان بوده است.«
وی ادامه داد: این در حالی اســت که حق ما 
نمایندگان کمتر از آن چیزی اســت که در قانون 

مدیریت خدمات کشوری قید شده است.
یوسفیان ملا رئیس کمیسیون آیین نامه داخلی 
مجلــس نیز در گفت و گو با فــارس با اعلام اینکه 
افزایش 7۰ درصدی حقوق نمایندگان کذب محض 
است، گفت: مردم بدانند در مجلس از این خبرها 
نیست؛ افزایش حقوق براساس ضرایب مشخص در 

ابتدای سال انجام می گیرد.
بهماهمبایدمثلوزرا
حقوقوامکاناتبدهند!

احمد مازنی نماینده تهران و عضو فراکسیون 
امید نیز با اعتراض نسبت به اینکه چرا به نمایندگان 
مثــل وزرا حقوق نمی دهند دفتــر نمایندگان را 

دارالمساکین خواند!
وی در گفت و گو با ایسنا ضمن تکذیب افزایش 
7۰ درصدی حقوق نمایندگان گفته است: به حساب 
نمایندگان مجلس علاوه بر حقوق دریافتی که کمتر 
از شش میلیون تومان است مبالغ دیگری بین 11 تا 
17 میلیون تومان بابت هزینه های مربوط به اجاره 
دفاتر، کارمندان و مشاوران و خودرو واریز می شود.
وی حقــوق دریافتــی و بودجــه در اختیار 
نمایندگان مجلس را با وجود همطراز بودن گروه 
شغلی با وزرا دارای شکاف معناداری دانست و افزود: 
مجموعه پرداختی های مجلس شورای اسلامی به 
نمایندگان با توجه به همطراز بودن گروه شغلی آنان 
با وزرا شاید حدود پنج درصد امکانات و بودجه در 
اختیار وزرا باشــد. مجموعه بودجه در اختیار وزرا 
برای مدیریت کردن تشکیلات دفتر و اتاق جلسات 
وزیر و راننده و محافظان وی، معاونان و مدیران کل 
وزارتخانه و هزینه های مربوط به کارکنان دفاتر و 
مدیرکل حوزه وزارتی و مجموعه نیروهای انسانی 
مســتقر در دفتر، بودجه بالایی اســت که اختیار 
هزینه کردن آن به وزیر ســپرده شده است حال 
آنکه هرگز چنیــن امکاناتی در اختیار نمایندگان 
با حجم کار سنگین قانونگذاری، نظارت و پیگیری 

امور موکلان شان قرار ندارد.
نمایندگان درصدیحقوق افزایش70 بحث

مطرحاست
از ســوی دیگر و با وجود تکذیب های صورت 
گرفته مسعود پزشــکیان نایب رئیس اول مجلس 
شورای اسلامی عصر دوشنبه در دانشگاه اصفهان 
درخصوص اضافه شدن حقوق نمایندگان مجلس،  
گفت: البتــه بحث افزایــش 7۰ درصدی حقوق 
نمایندگان مطرح اســت اما هنوز تصویب نشــده 
است. من به صراحت می گویم که حقوق نمایندگان 
مجلس از رانندگانی که آنها را جابجا می کنند کمتر 

است و این را می توانم ثابت کنم!
هر چند »کیهان« از این تکذیب ها اســتقبال 
کرده و امیدوار است چنین بوده و خبر تاسف آور 
افزایش هفتــاد درصدی حقوق نمایندگان صحت 
نداشته باشد اما انکارهای صورت گرفته با اظهارات 
پزشکیان مبنی بر اینکه حرف آن مطرح است ولی 
هنوز تصویب و نهایی نشده است انطباق ندارد، از 

سوی دیگر اعتراض برخی نمایندگان به حقوق 6 
میلیونی خود در حالی که اکثریت مردم با وضعیت 
سختی روبرو هستند و بیکاری و حقوق های اندک 

بیداد می کند عجیب و تاسف بار به نظر می رسد.
در حالی کــه نمایندگان بایســتی خود را با 
ضعیف ترین اقشــار جامعه مقایسه کرده و از بیان 
دریافتی 6 میلیونی خود نیز در مرعی و منظر مردم 
که دریافتی های بسیار پائینی دارند شرمنده شوند 
اظهارات مازنی مبنی بر اینکه چرا به نمایندگان نیز 
هماننــد وزرا حقوق و امکانات نمی دهند عجیب و 

تاسف بار به نظر می رسد.
از معصوم علیه الســلام به این مضمون روایت 
شده اســت که خودتان را در امور دنیوی با اقشار 
پائین جامعه مقایســه کنیــد و در امور معنوی با 
طبقات بالا، از داشته های مادی خود شاکر باشید و 
از نقصان معنوی خود متاسف بوده و خود را اصلاح 
کنیــد ولی نگاهی به اظهارات برخی نمایندگان و 
مســئولین که حقوق خود را با مقامات دیگری که 
بیشــتر از آنها می گیرند و امکانات بیشتری دارند 

مقایسه می کنند تاسف آور می نماید.
مصوباتنمایندگان

براســاس مصوبه مجلس، در مناطق زلزله زده 
تسهیلات برای احداث و بازسازی مسکن شهری تا 

سقف 5۰۰ میلیون ریال تعیین شد.
نمایندگان همچنین در جلســه علنی دیروز 
شعب بررســی اعتبارنامه های منتخبان را موظف 
کردند گواهی عدم رســیدگی شورای نگهبان به 
اعتراضات را بعد از برگزاری انتخابات از این شــورا 

دریافت کنند.
خبــر دیگر اینکــه لایحه حمایــت از حقوق 
معلولان در نشست علنی دیروز مجلس به تصویب 

نمایندگان رسید.
همچنین طومار بلند تهیه شــده در حمایت 
از تســریع در تصویــب لایحه حمایــت از حقوق 
افــراد دارای معلولیت در صحن مجلس به امضای 

نمایندگان ملت رسید.
در جلســه علنی دیروز همچنین طرح عادی 
الزامات اجرای توزیع ســوخت و CNG در کشور 

اعلام وصول شد.
نطقهاینمایندگان

سیدجواد ساداتی نژاد نماینده کاشان در نطق 
میان دســتور خود با بیان اینکه ارجاع مردم برای 
دریافت یارانه به نهادهای امدادی در شــأن ملت 
ایران نیســت، گفت: بودجه 97 نباید معیشــت 
مردم را تهدید کند و فراموش نشــود که بخشــی 
از مردم زندگی شــان بدون یارانــه دچار اختلال 

اساسی می شود.
جمشــید جعفرپور رئیس کمیسیون فرهنگی 
مجلس نیز با بیان اینکه اخبار اخیر درباره افزایش 
حقوق نمایندگان از اقدامات دشــمن است، گفت: 
حتی اگر چنین پیشنهاداتی در مجلس طرح شود،  

نمایندگان قاطعانه با آن مخالفت می کنند.
الهیار ملکشــاهی رئیس کمیسیون قضایی و 
حقوقی مجلس نیز با انتقاد از دولت به دلیل عدم 
تخصیص بودجه مناطق محروم و کم برخوردار در 
ســال 95، گفت: محرومیت مناطق کم برخوردار 
کشور در صورت عدم تخصیص سهم آنها از بودجه 

سال 96 افزایش خواهد یافت.

موافقت رهبر انقلاب با اختصاص
200 میلیون دلار از صندوق توسعه برای زلزله زدگان

رژیــم صهیونیســتی به عنوان مهم ترین دشــمن جهان اســلام که 
سیاســت های وحدت آفرین جمهوری اسلامی ایران را به عنوان مانع اصلی 
در مسیر تحقق کامل اهداف  اشغالگرانه و غیرانسانی خود قلمداد می نماید؛ 
ایجاد تفرقه و فراتر از آن جنگ و نزاع بین کشورهای اسلامی را به عنوان 
یکی از اهداف استراتژیک خود برگزیده و از هیچ اقدامی همچون حمایت 
کامل از گروه های تکفیری؛ ایجاد رابطه با برخی کشورهای اسلامی و تحریک 
آنان علیه جمهوری اسلامی ایران و... فرو گذار ننموده است؛ در این میان 
استفاده از تاکتیک های مختلف »جنگ نرم« از جمله »همانند سازی با هدف 
تحریف« یکی از مهم ترین اقدامات رژیم صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی 
و به تبع آن »وحدت جهان اسلام« بوده است که متاسفانه با همراهی برخی 

کشورهای اسلامی کلید خورده است. 
در تاکتیک »همانند ســازی با هدف تحریف« یک طرف )دولت؛ گروه 
و...( ارزش ها و ویژگی های طرف دیگر را جذب ساختار خود می نماید تا از 
طریق ایجاد انحراف در آن ارزش ها؛ میزان بهره گیری رقیب یا دشمن خود 
از ویژگی های قدرت آفرین فوق را تقلیل دهد و یا خود را در آن سهیم نماید. 
طی ســال های گذشته؛ اتاق های فکر سیستم عملیات روانی اسرائیل 
در طراحی های خود به این نتیجه رسیده بودند که با توجه به درگیر بودن 
بخشــی از جهان اسلام با گروه های تکفیری و نظر به روابط آشکار و نهان 
برخی کشورهای اسلامی با این رژیم؛ وقت آن رسیده است که جایگاه هویتی 
اسرائیل در نزد افکارعمومی جهان اسلام تغییر یابد؛ یکی از راه های نیل به 
این هدف این بود که ابتدا در مفهوم »همبستگی اسلامی«  به عنوان یکی 
از ارزش های انقلاب اســلامی انحراف ایجاد شود؛ چرا که در افکار عمومی 
جهان اسلام؛ عنوان »همبستگی اسلامی؛ با خیانت ها و توطئه های اسرائیل 
عجین شده است و اساسا »همبستگی اسلامی« بیش از هر چیزی در مقابله 
با خطر صهیونیست ها شکل گرفته و موضوعیت یافته است به گونه ای که 
فلســفه اصلی تشکیل سازمان کنفرانس اسلامی که در حال حاضر تحت 
عنوان ســازمان همکاری های اسلامی فعالیت می نماید نیز مقابله با رژیم 

صهیونیستی بوده است. 
نخســت وزیر کودک کــش رژیم صهیونیســتی در راســتای اجرای 
تاکتیک فوق الاشــاره؛ درجریان ســفر 1۳ دسامبر 2۰16 خود به باکو؛ از 
رئیس جمهوری آذربایجان درخواست نموده بود به بهانه برگزاری چهارمین 
دوره بازی های همبستگی اسلامی در جمهوری آذربایجان؛ سال 2۰17را 
به عنوان ســال »همبستگی اســلامی« نامگذاری نموده و در طول سال 
اقداماتی برای ایجاد انحراف در مفهوم »همبســتگی اسلامی« انجام دهد 
تا به تدریج افکار عمومی مردم مسلمان جمهوری آذربایجان و فراتر از آن 
مسلمانان منطقه با مفهوم خاصی از »همبستگی اسلامی« که در آن رژیم 
صهونیستی نه به عنوان خطری که جهان اسلام باید در مقابله با آن وحدت 
داشته باشد؛ بلکه به عنوان همراه و دوست کشورهای اسلامی معرفی گردد 
و حتی مقامات آن در کنفرانس هایی که با عنوان همبستگی اسلامی تشکیل 
می گردد حضور داشته و سخنرانی نمایند و در کنفرانس هایی هم که بدون 
حضور صهیونیست ها برگزار می گردد از خدمات صهیونیست ها به کشورهای 

اسلامی تمجید گردد و...
الهام علی اف در جهت خواسته فوق و با توجه به انطباق آن با سیاست 
دینی جمهوری آذربایجان مبنی بر »سرکوب فعالان شیعی در عین تظاهر 
به بزرگداشــت ارزش های معنوی«؛ کمتر از یک ماه بعد از ســفر نتانیاهو 
در اولین جلســه با اعضای هیئت دولت جمهوری آذربایجان؛ سال 2۰17 
را به عنوان سال »همبستگی اسلامی« معرفی نمود و بلافاصله بعد از آن 
اداره مسلمانان قفقاز با ریاست »الله شکور پاشازاده« و کمیته دولتی امور 
دینی با ریاســت »مبارز قربانلی« مسئولیت ایجاد انحراف در مفهوم اصیل 

»همبستگی اسلامی« را بر عهده گرفتند. 
بررســی مجموع اقداماتی که در طول ســال 2۰17 در حوزه مسائل 
فرهنگی؛ اجتماعی و دینی جمهوری آذربایجان صورت گرفته است همگی 

مبین این واقعیت پیش گفته اســت که حاکمیت جمهوری آذربایجان در 
این ســال تلاش نموده است اولا در جهت سیاست رژیم صهیونیستی در 
مفهوم عنوان همبستگی اسلامی انحراف ایجاد نماید و ثانیا در پوشش این 
نامگذاری اقدامات سرکوبگرانه و محدود کننده خود علیه جریان شیعی را 
تقویت نماید. در این نوشــتار با رعایت اجمال؛ برخی مصادیق دو سیاست 

پیش گفته مورد  اشاره قرار می گیرد : 
- کنفرانس »هدیه همبســتگی اسلامی و گفت وگوی بین ادیان برای 
صلــح و زندگی چند فرهنگی« در تاریخ پنجم نوامبر 2۰17)1۴ آبان ماه 
1۳96( توســط اداره مسلمانان قفقاز و ســفارت جمهوری آذربایجان در 
مادرید؛ در شرایطی به مناسبت سال همبستگی اسلامی برگزار گردید که 
پرچم رژیم صهیونیســتی بر روی میز هیئت  رئیسه کنفرانس همبستگی 
اسلامی! قرار گرفته بود و وزیر برابری های اجتماعی اسرائیل به عنوان یکی 
از سخنرانان این کنفرانس در کنار الله شکور پاشازاده رئیس  اداره مسلمانان 

قفقاز حضور داشت. 
- در چندین کنفرانس همبســتگی اســلامی )به ســبک جمهوری 
آذربایجان( که توسط مراکز مختلف دولتی و غیر دولتی جمهوری آذربایجان 
در باکو برگزار و اخبار آن در ســطح وســیعی رسانه ای گردید؛ تعدادی از 
نمایندگان مجلس ملی آذربایجان مانند واحد احمداف؛ المان نصیرلی و... و 
برخی کارشناسان سیاسی آذربایجان مانند الخان شاهین اوغلو به تمجید از 
نقش اسرائیل درخصوص مناقشه قره باغ پرداخته و در کنفرانس همبستگی 

اسلامی از اسرائیل تقدیر و تشکر نمودند! 
- تلاش برای معادل ســازی مفهوم همبستگی اسلامی با همبستگی 
دینی و همبستگی انسانی اقدام دیگری بود که در سال همبستگی اسلامی! 
برای ایجاد انحراف در مفهوم اصیل همبستگی اسلامی )همبستگی در مقابل 
رژیم صهیونیســتی( صورت گرفــت و در کنفرانس های مختلفی که اداره 
مســلمانان قفقاز؛ تحت عناوینی مانند »گفت وگوهای دینی و همبستگی 
اســلامی« و... در کشورهایی مانند ازبکســتان؛ اسپانیا؛ روسیه؛ جمهوری 
خودمختار نخجوان برگزار نمود؛ تلاش شــد بــدون اینکه جمله ای علیه 
 اشغالگری و جنایت های اسرائیل مطرح گردد؛ مفهوم همبستگی اسلامی 

در راستای سیاست رژیم صهیونیستی باز تعریف قرار شود. 
- در کنفرانس های مختلفی که در ارتباط با سال همبستگی اسلامی 
چه در داخل جمهوری آذربایجان و چه در کشورهای یاد شده برگزار شد؛ 
بدون  اشــاره به نام پرچمداران حقیقی همبســتگی اسلامی از جمله امام 
خمینــی)ره( و مقام معظم رهبری؛ حیدر علی اف رئیس جمهور پیشــین 
جمهوری آذربایجان به عنوان احیاء کننده همبستگی اسلامی معرفی گردید 
و در هفتم دســامبر )16 آذرماه ( کنفرانســی تحت عنوان »حیدر علی اف 
احیاء کننده همبستگی دینی«  در جمهوری خود مختار نخجوان برگزار شد. 
- صدور احکام ســنگین و طولانی مدت حبس برای فعالان اسلامی 
جمهوری آذربایجان در ســال همبســتگی اسلامی ! شکل غیر قابل باور و 
شگفت آوری به خود گرفت به گونه ای که در این سال؛ فقط ۳۰نفر از حدود 
یکصد روحانی شیعی و فعال اسلامی که پیش از این به بهانه حوادث نارداران 
دستگیر شــده بودند؛ در مجموع به ۴28 سال و چهار ماه حبس محکوم 

شدند؛ که در این میان شکنجه های قرون وسطایی برخی از زندانیان مانند 
عباس حســین در زندان مخوف قوبستان حتی نمایندگان حقوق بشری 

اروپا را به واکنش واداشت. 
- در سال همبستگی اسلامی )به سبک جمهوری آذربایجان( مفهوم 
جدیدی تحت عنوان »محبوس نماز« در ادبیات قضایی جمهوری آذربایجان 
ایجاد شد و شیخ سردار حسنلی روحانی سرشناس جمهوری آذربایجان به 
اتهام تحصیل علوم دینی در ایران و اقامه نماز جمعه در رایون ماساللی به 

سه سال حبس محکوم گردید. 
- حزب اسلام به عنوان یکی از مهم ترین احزاب جمهوری آذربایجان 
هم از نتایج ســال همبستگی اســلامی بی فایده نماند. در این سال رئیس 
 محبوس این حزب به دلیل اقامه نماز در بخش عمومی زندان که از آن به 
عنوان عدم رعایت مقررات زندان تعبیر گردید؛ به مدت سه سال به زندان 
مخوف قوبســتان تبعید گردید. )در این زندان حتی در زمینه آب شرب و 
مســائل بهداشتی هم مشکلات عدیده ای وجود دارد و در 2۴ ساعت فقط 

دو ساعت آب داده می شود.( 
- تخریب دو مســجد حاج جواد و مســجد عبدالرحیم بیگ در محله 
ساوتسکی باکو؛ تعطیلی حسینیه منطقه بادامدار؛ تعطیلی مهدیه شیعیان 
در میکرورایون هشــتم باکو در اواخر آبان ماه 96 و... از دیگر نتایج اعلام 

سال همبستگی اسلامی در جمهوری آذربایجان بوده است. 
- طبــق اعلام آقای الهام علی اف؛ قرار اســت کنفرانس نهایی ســال 
همبســتگی اسلامی! )به ســبک جمهوری آذربایجان و منطبق با منافع 
رژیم صهیونیســتی ( روز 21 دسامبر ســال جاری میلادی )۳۰ آذر ماه 
1۳96( با حضور نمایندگانی از کشــورهای مختلف اسلامی در باکو برگزار 
گردد و بی شــک دولت جمهوری آذربایجان از مقامات جمهوری اسلامی 
ایران نیز برای حضور فعال و سخنرانی در این همایش دعوت خواهد نمود 
تا طلایه دار اصلی همبســتگی اسلامی را نیز در انحراف مفهوم اصیل آن 

مشارکت داده باشد. 
پس از بیان موارد فوق که تنها نمونه هایی از خروار اقدامات صهیونیست 
پســند و ضد اســلامی دولت جمهوری آذربایجان بود؛ آنچه قابل تامل و 
نیازمند واکاوی است؛ رفتار دستگاه دیپلماسی کشورمان در این خصوص 
می باشــد که متاســفانه باید اذعان نمود گویا اساســا متوجه این موضوع 
)جنگ نرم آشکار رژیم صهیونیســتی علیه ارزش های جمهوری اسلامی 
ایران با سوءاستفاده از روابط خود با جمهوری آذربایجان( نگردیده و حتی 
زمینه برگزاری یکی از سلســله کنفرانس های همبستگی اداره مسلمانان 
قفقاز در تهران )با عنوان همبســتگی اسلامی در منظر اندیشمندان ایران 
و آذربایجان در تاریخ 15 مرداد ماه سال 96( را فراهم آورده است؛ ضمن 
اینکه هیچ گونه عکس العملی در قبال اقدامات سختگیرانه و ظالمانه دولت 
باکو علیه شــیعیان آذری نداشته است که این مهم در کنار سیاست غیر 
فعال دستگاه سیاست خارجی کشورمان در قبال مناقشه قره باغ و برخی 
 اشتباهات رســانه ای مانند مصاحبه روزنامه شرق با وزیر به اصطلاح امور 
خارجه رژیم خود خوانده قره باغ؛ اســباب ناخرسندی افکار عمومی مردم 
مسلمان جمهوری آذربایجان مخصوصا شیعیان آذری نسبت به سیاستهای 

جمهوری اسلامی را در پی داشته است. 
جمعبندی:

از آنچه مذکور افتاد به روشــنی مشــخص می گردد که اعلام ســال 
همبستگی اسلامی در جمهوری آذربایجان بر خلاف ظاهر موجه و دوستانه 
خود؛ سناریویی صهیونیستی اســت که در صدد ایجاد انحراف در مفهوم 
اصیل » همبســتگی اسلامی« بوده و دولت جمهوری آذربایجان هم ضمن 
اجرای این سیاســت؛ کوشیده است در ســایه این عنوان؛ محدودیت ها و 
سختگیری ها علیه جریان اسلامی این کشور را افزایش دهد و آنچه در این 
میان اسباب تاســف و تحیر است اینکه دستگاه های مرتبط با موضوع در 
جمهوری اســلامی ایران نه تنها واکنش شایسته ای در قبال آن نداشته اند 
بلکه همراهی های ناخواســته ای نیز با ســناریوی فوق بعمل آورده اند؛ با 
این توضیح که تهران در تاریخ 96/5/15 میزبان یک جلســه از سلســله 
کنفرانس هایی بوده است که با هدف انحراف در مفهوم همبستگی اسلامی 
و در جهت سیاست صهیونیست ها برنامه ریزی شده و یکی از جلسات آن 
هم در تاریخ 1۴ آبان ماه 96 در مادرید اسپانیا با حضور و سخنرانی وزیر 
رژیم صهیونیستی برگزار گردیده است. به عبارت دیگر دستگاه دیپلماسی و 
برخی نهادهای دیگر که در این زمینه نقش ایفاء نموده اند به اندازه ورزشکار 
ایرانی که با واگذاری عامدانه مسابقه به حریف روسی نخواست رو درروی 
ورزشــکار رژیم صهیونیستی قرار گیرد؛ )و در مقابل با تفقد خاص رهبری 
معظم انقلاب مواجه شد ( تدبیر و دوراندیشی نداشته اند و اکنون لازم است 
متولیان امر ضمن پذیرش این خطا  از تداوم  اشــتباه خود داری نمایند که 
عدم حضور هیئت ایرانی در کنفرانس نهایی همبســتگی اسلامی ! باکو که 
در تاریخ ۳۰ آذر )21 دسامبر( با حضور نمایندگانی از کشورهای مختلف 
و مسئولین جمعیت های یهودی جمهوری آذربایجان )که در حقیقت رابط 
بین رژیم صهیونیســتی و دولت باکو محســوب می گردند(؛ این پیام را به 

متولیان برگزاری این کنفرانس بدهند که : 
 اولا( دولتی که خود را دوست و شریک استراتژیک رژیم صهیونیستی 
می دانــد و بیش از 5۰ درصد انرژی مورد نیاز این رژیم را تامین می نماید 
و از طریق خرید تسلیحات تولیدی آن رژیم؛ بیشترین کمک را به اقتصاد 
بزرگ ترین دشمن جهان اسلام می نماید؛ صلاحیت اظهار نظر درخصوص 
همبســتگی اســلامی ندارد و اگر دولتی تمایــل دارد در مقولاتی مانند 
همبستگی اسلامی وارد شود؛ لازم است ضمن تعیین موضع خود در قبال 
رژیم صهیونیستی در روابط گسترده خود با صهیونیست ها تجدید نظر نماید؛ 
آن نوع کنفرانس همبستگی اسلامی! که وزیر رژیم صهیونیستی سخنران 
یکی از جلسات آن باشد در حقیقت مانند مسجد ضراری است که پیامبر 

اعظم اسلام تکلیف آن را مشخص نموده است. 
ثانیا ( دولتی که به نسبت جمعیت خود بیشترین زندانی اسلامگرا را 
دارد )بیش از 15۰ زندانی از بین فعالان شــیعی( و در کارنامه گذشته و 
حال حاضر خود اقدامات متعدد ضداسلامی مانند تخریب مسجد؛ ممنوعیت 
حجاب اسلامی برای دانش آموزان محجبه ، ممنوعیت الصاق تصویر دارای 
پوشش اسلامی بر روی اوراق هویتی؛ ممنوعیت راه اندازی شبکه تلویزیونی 
اسلامی، تشدید ممنوعیت فعالیت های دینی در مراکز دولتی و نظامی و... را 
یدک می کشد و مقابله آشکار با احکام اسلامی مانند تبلیغ مشروبات الکلی 
و ترویج اباحه گری از جمله سیاست های آشکار آن است و حتی عالی ترین 
مقام آن دولت در شــبکه های تلویزیونی به صورت آشکار بر لزوم افزایش 
تولید و صادرات مشروبات الکلی آذربایجانی تاکید می نماید و هر روز خبر 
جدیدی از ایجاد محدودیتهای شــیعی و اســلامی در آن کشور به گوش 
می رســد و... هیچ گونه  صلاحیتی به منظور برگزاری کنفرانس بین المللی 
همبستگی اسلامی ! ندارد و شایسته است این دولت نخست تکلیف خود 
با اســلام و آموزه های اسلامی را مشخص نماید. بدیهی است شرکت در 
کنفرانس همبستگی اسلامی چنین دولتی به معنای نادیده گرفتن همه 

این واقعیت ها و همراهی غیر رسمی با آن محسوب می گردد. 

حسیننصرتی

مراقب انحراف در مفهوم » همبستگی اسلامی« باشید

نگاه

عضوکمیســیونصنایعومعادنمجلس
گفت:لایحهبودجه97رنگومحتوایحمایت
ازکارگــرانندارد،گفت:نــادرقاضیپوردر
گفتوگوباخبرنگارخبرگــزاریفارساظهار
کرد:دولتیازدهمودوازدهموهمچنیندولت
دهمهیچکدامبهشکلشایستهبهفکرکارگران

نبودند.
وی با بیان اینکه لایحه بودجه 97 رنگ حمایت از 

کارگران و معیشت آنها ندارد، ادامه داد: محتوای حمایت 
از کارگران در این لایحه بارز نیست.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اینکه دولت قبل کارگران را از سهم 
مسکن مهر فراموش کرد، تصریح کرد: این دولت هم 

توجهی به مسکن کارگران ندارد.
قاضی پــور بــا تأکید بر اینکه دولت تنها شــعار 
خدمات رسانی در حوزه مسکن را با طرح مسکن های 

اجتماعی داد، اضافه کرد: حمایت شعاری هم در این 
بخش از کارگران نداشت.وی با اشاره به اینکه کارگران 
با مشکلات معیشــتی مواجه اند، تصریح کرد: حقوق 
دریافتی کارگران پاسخگوی هزینه های خانواده نیست.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با بیان 
اینکه حقوق کارگــران طبق تورم و افزایش قیمت ها 
محاســبه نمی شــود، اضافه کرد: این طور پرداخت ها 

غیرمنطقی است.

نمایندهمجلس:

لایحه بودجه 97 رنگ حمایت از كارگران ندارد


